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PROCES – VERBAL 

încheiat în cadrul şedinţei ordinare a Consiliului Local al 

Municipiului Botoşani din data de 31 octombrie 2023 

 

 Prin dispoziția nr. 1005 din 23.10.2023, Primarul Municipiului Botoşani a convocat 

Consiliul Local în şedinţă ordinară pentru data de 31 octombrie 2023, ora 11.00, în sala de 

ședințe „Mihai Eminescu” a Primăriei municipiului Botoșani.    

 

 Dispoziţia nr. 1005 din 23.10.2023 este anexată la dosarul şedinţei. 

                         

 Ordinea de zi a şedinței a fost adusă la cunoştinţă publică prin anunţ la cotidianul 

„Monitorul de Botoșani”, www.botosaneanul.ro şi pe site-ul propriu. 

 

 Invitaţiile la şedinţă s-au făcut atât în scris, cât şi prin contactarea telefonică a 

consilierilor. 

 

 Este ascultat Imnul de Stat şi Imnul Uniunii Europene, după care se trece la derularea 

lucrărilor şedinţei. 

 

 Ordinea de zi a şedinţei este următoarea: 

1. Prezentarea interpelărilor de către consilierii locali ai municipiului Botoșani 

2. Aprobarea procesului verbal al ședinței Consiliului Local din data de 23.10.2023 

3. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Local al municipiului 

Botoșani nr. 316 din 06 noiembrie 2020 privind organizarea comisiilor de specialitate 

în principalele domenii de activitate a consiliului Local, precum și stabilirea 

componenței comisiilor de specialitate 

4. Proiect de hotărâre privind stabilirea programului  de audiențe pentru consilieri locali 

ai Municipiului Botoșani 

5. Proiect de hotărâre privind modificarea anexei la HCL nr. 321/2020, cu modificările 

ulterioare, privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului Local în Consiliile de 

administraţie ale unităţilor de învăţământ preuniversitar din municipiul Botoșani  

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea procedurii și a criteriilor în vederea organizării 

concursului pentru ocuparea funcției de Director, în cadrul  Direcției Servicii Publice 

Botoşani 

7. Proiect de hotărâre privind modificarea anexei nr. 2 la HCL nr. 376 din 23 august 2023 

privind aprobarea statului de funcții al Direcției Sport și Agrement 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea organigramei, statului de funcții și 

Regulamentului de Organizare și funcționare ale Teatrului pentru Copii și Tineret 

„Vasilache” Botoșani 

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuției bugetului local al Municipiului 

Botoșani la data de 30 septembrie 2023 
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10. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local și a bugetului instituțiilor 

publice și activităților finanțate integral sau parțial din venituri proprii pe anul 2023 și 

pentru aprobarea bugetului creditelor interne pe anul 2023 

11. Proiect de hotărâre privind aprobarea asocierii şi a Statutului Asociaţiei de Dezvoltare 

Intercomunitară ,,Transport Metropolitan Botoşani” 

12. Proiect de hotărâre privind concesionarea prin licitație publică a unui teren în suprafață 

de 39 m.p. situat în str. Gării, nr. 4 

13. Proiect de hotărâre privind concesionarea prin licitație publică a unui teren în suprafață 

de 183 m.p. situat în Calea Națională, nr. 31 

14. Proiect de hotărâre privind concesionarea prin licitație publică a unui teren în suprafață 

de 102 m.p. situat în str. Împărat Traian, nr. 94-96 

15. Proiect de hotărâre privind prelungirea duratei contractului de  închiriere nr. 

1896/19.04.2022 încheiat între Liceul „Alexandru cel Bun” Botoşani și Universitatea 

Danubius Galați 

16. Proiect de hotărâre privind aprobarea unui schimb de terenuri situate în zona ANL 

Cișmea – str. Ludovic Daus, procedură demarată prin H.C.L. nr. 78 din 23.02.2023 

17. Proiect de hotărâre privind modificarea anexei conținând bunurile concesionate către 

S.C. „Modern Calor” S.A. Botoșani 

18. Proiect de hotărâre privind casarea unor bunuri concesionate către S.C. „Modern 

Calor” S.A. Botoșani 

19. Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii unor contracte de închiriere pentru 

spaţii administrate de către S.C. Locativa S.A. 

20. Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării în administrarea directă a Unităţii 

Administrativ Teritoriale Municipiul Botoṣani a spațiilor și garajelor situate sub 

tribunele Stadionului Municipal Botoșani 

21. Proiect de hotărâre privind aprobarea exercitării dreptului de a dispune asupra cotei 

indivize de ½ dintr-un imobil reprezentat de apartament nr. 3 situat în municipiul 

Botoșani, Aleea Pinului, nr. 7, sc. E, parter 

22. Proiect de hotărâre privind aprobarea inițierii procedurilor în vederea cumpărării prin 

negociere directă a unui teren situat în Botoșani, Aleea  Zorilor, nr. 21 

23. Proiect de hotărâre privind iniţierea demersurilor în vederea preluării 

Cinematografului ,,Luceafărul” în domeniul public al Municipiului Botoşani 

24. Proiect de hotărâre privind aprobarea prețurilor de vânzare pentru locuinṭe ANL 

25. Proiect de hotărâre privind împuternicirea reprezentanților Municipiului Botoșani în 

Adunarea Generală a Acționarilor la S.C. Urban Serv S.A.  în vederea numirii unui 

administrator provizoriu  și declanșarea procedurii de selecție a noului administrator 

26. Proiect de hotărâre privind declararea unor imobile ca bunuri aparținând domeniului 

privat de interes local al Municipiului Botoșani 

27. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei „Plan Urbanistic de Detaliu – 

Drumul Tătarilor, nr. 45, CF/NC 69812” în vederea realizării obiectivului „construire 

locuință tip duplex P+M, împrejmuire teren și racord utilități” 

28. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei „Plan Urbanistic de Detaliu – Str. 

Petru Rareș, nr. 1C, CF/NC 55278” în vederea realizării obiectivului „construire 

locuință P+1E și împrejmuire teren” 
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29. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei „Plan Urbanistic de Detaliu – Str. 

Petru Maior, nr. 24, CF/NC 66832” în vederea realizării obiectivului „Construire 

locuință Stehnic+P+1E, foișor și împrejmuire teren” 

30. Proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării Hotărârii Consiliului Local nr. 

349/28.07.2023 privind documentaţia „Plan Urbanistic Zonal şi Regulament local de 

urbanism aferent – Aleea Nicolae Pisoski, nr. 10, CF/CAD 58473“ în vederea 

realizării obiectivului „Întocmire P.U.Z. în vederea divizării imobilului CF 58473 și 

realizării de construcții” 

31. Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă al Consiliului Local al 

municipiului Botoșani pentru lunile noiembrie – decembrie 2023 

32. Raportul Administratorului special al S.C. „Termica” S.A. pentru perioada 1 iulie – 30 

septembrie 2023. 

 

Completarea a ordinii de zi este următoarea: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea alocării sumei de 8.000 lei pentru achiziționarea 

unui număr de 400 exemplare din cartea Poetului Laureat al Premiul Naţional de 

Poezie „Mihai Eminescu” ediţia a – XXXII -a, Ion Pop 

2. Proiect de hotărâre pentru acordarea mandatului special privind modul de exprimare a 

votului în şedinţa Adunării Generale a Acţionarilor de la S.C. Eltrans S.A. Botoşani 

privind prelungirea liniei de credit a societății cu menținerea acelorași garanții 

prevăzute în contractul de credit nr.188/6037 din 17.11.2010 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării bugetului de venituri şi cheltuieli pe 

anul 2023, al S.C. Eltrans S.A. Botoșani 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării bugetului de venituri şi cheltuieli pe 

anul 2023, al S.C. Urban Serv S.A. Botoșani 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea listei cu firmele ce vor fi admise în Incubatorul 

de Afaceri Botoşani 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea participării Municipiului Botoșani la Program 

Termoficare și a graficului de eșalonare anuală a plăților pentru obiectivul de 

investiţie: „Extindere capacitate de producție a energiei electrice și termice în 

cogenerare de înaltă eficiență la SC Modern Calor SA Botoșani” 

7. Proiect de  hotărâre privind aprobarea Studiului de fezabilitate actualizat și a 

indicatorilor tehnico – economici actualizați ai obiectivului de investiţii: „Extindere 

capacitate de producție a energiei electrice și termice în cogenerare de înaltă eficiență 

la S.C. Modern Calor S.A. Botoșani” 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării bugetului de venituri şi cheltuieli pe 

anul 2023, al S.C. Modern Calor S.A. Botoșani 

9. Prezentarea indicatorilor financiari stabiliți prin contractul de mandat al directorilor și 

a indicatorilor aprobați prin BVC aferent anului 2023 (anexa 1, 2) realizați de către 

S.C. Modern Calor S.A. Botoșani la data de 31.09.2023. 

 

Şedinţa este legal constituită. 

 

La lucrările ședinței participă toți cei 23 de consilieri locali în funcție.  
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Domnul președinte de ședință Miluță Timofti – înainte de a intra, practic, în ordinea 

de zi, avem un nou coleg în Consiliul Local, îi urăm bun venit și succes în noua activitate 

domnului Octav Paul. Avem doi colegi care ajung mai târziu, nu e cazul să îi supunem la 

învoire, domnii Marcel Gheorghiță și Marian Murariu. 

 

Fiind supusă la vot ordinea de zi împreună cu completarea aferentă, aceasta a fost 

aprobată cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (21). 

 

Fiind ședință ordinară, se dă cuvântul domnilor consilieri pentru interpelările de la 

punctul 1 al ordinii de zi. 

 

Doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu – în primul rând, am să încep prin a 

ruga colegii de la servicii publice, să meargă să taie iarba din groapa de pe Armoniei, care are 

mai bine de 6 luni de când e acolo, și, dacă tot avem o groapă cu iarbă pe ea, măcar să arate 

frumos. 

Lăsând gluma la o parte, domnule Primar, aveți toate pârghiile legale necesare să 

interveniți acolo unde NovaApaServ nu este capabilă. Știm toți problemele de acolo, știm că 

nu ține de Primărie, dar Primăria are pârghiile să intervină și să astupe gropile. Pe strada 

Armoniei avem o groapă lăsată de NovaApaServ care are mai bine de 6 luni, vedeți că e 

crescută iarba aproape de genunchi, chiar ar trebui să o taie cineva ca să arate într-un fel 

măcar. 

Mai departe, aș vrea să înțeleg dacă aveți ceva de ascuns când vine vorba de Spitalul 

de Boli Paliative. Am o lună de zile de când am solicitat, în ședință ordinară o lămurire în 

scris vizând problemele pe care le întâmpinăm acolo și nu reușim să luăm în administrare 

spitalul. De fiecare dată ați spus că nu e la noi, e la CNI, pot înțelege lucrul acesta. Ce nu pot 

înțelege este de ce nu pot primi acest răspuns în scris, conform prevederilor legale, aveați 

obligația să ne răspundeți în 10 zile, nu au trecut decât 30. 

Și încă o rugăminte la dumneavoastră și la aparatul de specialitate ar fi să analizăm 

varianta în care reușim să introducem transportul public local inclusiv în zona Lebăda, avem 

acolo câteva zeci de familii mutate, și, în momentul acesta, nu beneficiază de astfel de 

servicii. Este esențial să îi considerăm cetățeni cu toate drepturile, inclusiv cu acces la servicii 

publice.  

 

Domnul consilier Maricel Corneliu Maxim – domnule Primar, am văzut că se 

efectuează lucrări de modernizare a unor sensuri giratorii. O dată, mie mi se pare că e o 

cheltuială oarecum inutilă, ele existau, funcționau, erau în regulă, trebuiau doar puțin 

cosmetizate, se fac lucrări acolo de cel puțin 5-6 luni la fiecare dintre ele, deranjează, dar, mai 

mult de-atât ar fi fost mai bine ca acei bănuți alocați acelor lucrări să fie puși la treabă pentru 

amenajare de parcări și alte lucruri, alei, ca să zic așa, care necesită reparații. 

 

Domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu – interpelările mele au următoarele 

puncte: referitor la gropi, continui punctual câteva observații făcute de colega mea, în zona 

fostului Cinema Luceafărul, pe strada ion Pillat, cred că se numește, sunt acolo două sau trei 

gropi, de la Biserica Sf. Spiridon înspre unde întorcea tramvaiul înainte, obturează foarte mult 

traficul, în special în orele de dimineață, când se pleacă la școală. Erați în executivul Primăriei 

și nu știam eu? îmi cer scuze. 
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Aceste avarii de la Nova tot le auzim de trei ani de zile într-una, tot avarii de la Nova, 

sau de doi ani, e o chestie de acum..., nu mai este o scuză, e o chestie de boală, haideți să le 

rezolvăm, și le facturăm dup-aia. Dacă Nova Apa Serv refuză în continuare, degeaba ne 

lamentăm, că nu putem să facem nimic. La fel, sunt câteva gropi foarte periculoase pe strada 

Prieteniei, între Școala Nr. 12 și Colegiul Tehnic „Gheorghe Asachi”, niște surpări. Pe acolo 

se parchează pe o parte și, vrei, nu vrei, trebuie să treci prin adevărate cratere ca să reușești să 

circuli. La fel, e o străduță foarte circulată, cu două unități școlare, și e plină de trafic. Sau trei 

unități școlare, pentru că pleacă și spre Școala Nr. 7 pe acolo.  

Referitor la strada Sucevei, indiferent ce ați făcut acolo, că ați scos dalele, că nu le-ați 

scos, că ați renunțat la tramvaie, asta e altă discuție politică mai amplă, vorbim doar strict 

administrativ. Cu chiu, cu vai, s-au trasat linii, dar treceri de pietoni..., cred că au trecut câteva 

săptămâni de când nu s-au făcut, cred că prioritar era să punem treceri de pietoni, și dup-aia să 

facem restul marcajelor, pentru că indicatoarele rutiere sunt șterse, nu sunt noi, traficul acolo 

este greu, se circulă cu mașini de mare tonaj, se circulă și în viteză. Strada, fiind proaspăt 

asfaltată, se mai apasă pedala mai tare. Ar trebui să punem trecere de pietoni, fie și cu o 

găleată de vopsea, cum mi-ați dat o replică peste nas, acum câteva luni, când v-am întrebat 

atunci de ce ați pus trecere de pietoni, când încă erau șanțuri, era lăsată fosta zonă a șinelor de 

tramvai, și atunci mi-ați dat replică imediat, cât e o găleată de vopsea? Păi cât e o găleată de 

vopsea, să fi dat acum, până făceați termocontractibil, termo-nu-știu-cum, cu led-uri, cu 

girofaruri, cu ce vreți dumneavoastră, numai faceți-le odată.  

Tot legat de strada Sucevei, revin cred că a cincea sau a șasea oară cu situația 

gaigerelor, dincolo de faptul că sunt înfundate, acum le-ați lăsat și sub nivel, tot ce înseamnă 

strada Sucevei, la ieșire spre Suceava, și dacă mergi pe banda lipită de trotuar și nu ești atent, 

s-a dus și roata cu tot cu ansamblul care o ține, nu doar faci o pană.  

Și tot legat de zecile, de kilometrii de stradă, de asfalt pe care le-ați făcut anul acesta 

în oraș, felicitări, sper să nu îmi extrageți din context această laudă, era doar o maliție, nu ați 

făcut un metru de pistă de bicicletă, un metru. Aveți un plan măreț, l-am văzut în dezbatere, 

ați făcut licitație, nu au venit, dar nu ați făcut un metru de pistă de bicicletă, dincolo de traseul 

acela pe care îl propuneți, care e ok, dar pe străzile pe care le-ați făcut, de ce nu încercăm să 

schimbăm și aici paradigma traficului?  

Dincolo de transportul public, care este o catastrofă, din punct de vedere a 

conexiunilor, a managementului de transport, a orelor care nu se respectă, indiferent dacă e 

privat sau de stat, fiecare are plusurile și minusurile lui, și cel privat, și cel de stat, ca să nu se 

simtă acum lezat nici managerul de la societatea noastră, nici cel de la firma privată. Să 

încercăm și noi să intrăm în rând cu lumea, să protejăm mersul pe bicicletă, să îl încurajăm. 

Dumneavoastră trebuia să faceți un traseu, pe care am citit tronsoanele, care să aibă punct 

final în Cornișa, OK, foarte frumos, îl așteptăm cu nerăbdare, l-ați promis, ați mers și cu 

bicicleta în campanie cu domnul Catargiu de mână, foarte frumos.  

Dar faceți pe străzile astălalte trafic cu bicicleta, se puteau face. Întâmplarea face că 

am în familie pe cineva care s-a specializat foarte mult în anii aceștia în trafic exact de 

biciclete pentru drumuri, și lucrează în foarte multe proiecte, și îmi explică faptul că am avut 

posibilitatea și avem, pe străzile pe care le avem noi, să amenajăm piste de biciclete, fără să 

fie locuri de parcare, deci se pot face lucrurile astea, dar parcă ne lipsește inițiativa și 

viziunea. Nu știu ce consilieri aveți și ce vă învață, dar nu vă învață bine, asta e cert. Tot 

insistăm în mersul cu mașina, avem o boală să mergem cu mașina, pentru că nu avem 

alternativă la transportul de mers cu mașina personală. 
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O altă interpelare ceva mai simplă, sper să rezolvați, un cetățean mi-a solicitat să 

punem coșuri de gunoi în cvartalul de locuințe cuprins între bulevardul Mihai Eminescu și 

Școala Nr. 7, strict în zona aceea mi-a spus, nu e niciun coș de gunoi în cartierul respectiv, și 

e cuprins între strada Prieteniei și Onicescu, în zona aia, mai sus de complex, eu vă transmit 

doleanța celor din cartier. 

O altă doleanță, am primit de la un cetățean, beneficiar al OUG nr. 105/1999; pentru 

cei care nu cunosc, nici eu nu știam până acum, e vorba despre drepturile persoanelor 

persecutate, strămutate, refugiate. Au dreptul, conform art. 5, lit. g), mi-am făcut temele azi 

dimineață, eram curios dacă solicitarea lui este pertinentă sau nu, au dreptul la un loc de veci, 

la cerere, cu titlu gratuit. Au făcut solicitare, nu li s-a dat, pentru că nu au murit încă. E 

adevărat că sunt vii, dar oamenii vor să își înființeze o criptă. Dacă au acest drept, vă rog să 

încercăm să găsim înțelegere, pentru că în viață, unii doresc, pe final, să se ocupe de trecerea 

dincolo, și poate le permitem să facă acest lucru, se așteaptă să moară persoana respectivă ca 

să primească acel loc de veci, dar îl au, conform legii, și au făcut cerere în sensul acesta, poate 

găsit înțelegere pentru persoanele acestea, nu cred că mai sunt atât de mulți cărora să li se 

aplice incidența Ordonanței de Guvern nr. 105/1999. 

O altă interpelare pe care o am este legată de ghenele de gunoi, așa-zisele ghene de 

gunoi, nu știu cum să le spun, centre de colectare, sunt sub orice critică, sunt vreo 80 sau 81 

pe raza UAT, nu știu exact. Majoritatea au aceeași problemă, sunt colmatate rigolele alea de 

captare, s-au umplut cu beton, nici măcar nu s-au făcut eforturi de a se suda înapoi niște 

grătare, nu se igienizează. Acum a mai estompat vremea mirosul, vara este duhoare, 

pestilenţial, e un miros groaznic, colcăie de șobolani majoritatea acestor ghene de gunoi, sub 

privirea pasivă a acelor care ar trebui să se ocupe de ele. urban Serv-ul spune că nu sunt ale 

lor și nu e treaba lor, trimit la Primărie, la Direcția Edilitare, eu sunt curios câte spălări de 

aceste rampe de gunoi s-au făcut în anul acesta. 

 

Domnul consilier Mihai Gabriel Tanasă – cinci. 

 

Domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu – ba, mai mult, câte spălări a tuturor 

tomberoanelor, pubelelor de acolo s-au făcut în acest an acolo.  

 

Domnul consilier Mihai Gabriel Tanasă – cinci. 

 

Domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu – cinci? La fiecare tomberon, la fiecare 

pubelă, le-ați dezinfectat și le-ați spălat anul acesta?  

 

Domnul președinte de ședință Miluță Timofti – da.  

 

Domnul consilier Mihai Gabriel Tanasă – de cinci ori. 

 

Domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu – fiecare dintre ele?  

 

Domnul consilier Mihai Gabriel Tanasă – de cinci ori. 

 

Domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu – nu este suficient. Și, mai departe, 

trebuie făcute deratizări în toate aceste ghene, deci sunt pline de guzgani, dar nu unul, doi, 
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dedesubt cred că sunt galerii, cum trăiesc ei în comunități, ar trebui sparte și reconstruit din 

nou. Este o problemă, e un flagel. Dacă Parisul e plin de șobolani, a ajuns și Botoșaniul raiul 

șobolanilor. încercați, vă rog, să rezolvați această problemă. Am să transmit electoratului 

dumneavoastră din zona unde locuiesc de această persiflare pe care o aveți despre șobolani. 

 

Domnul consilier Mihail Gabriel Tanasă – domnule Țurcanu, lăsați declarațiile 

politice. 

 

Domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu – nu este nicio declarație politică. 

 

Domnul consilier Mihail Gabriel Tanasă – vedeți și dumneavoastră schimbările 

care există, nu mai avem acei monștri pe care i-am avut odată. 

 

Domnul consilier Andrei Amos – am și eu o întrebare simplă, de ce nu se mai ține 

târgul de păsări și animale mici în Centrul Vechi? Era o oportunitate pentru botoșănenii care 

iubesc aceste ființe să socializeze, pentru copiii însoțiți de părinți să mângâie un iepuraș sau 

un cățel, pentru agenții economici din zonă să facă încasări în acea zi, poate s-a schimbat 

locația, sau poate e un alt motiv, vă rog să îmi răspundeți, dacă se poate.  

 

Domnu consilier Marcel Gheorghiță – vreau să reclam o mică problemă, în Parcul 

Mihai Eminescu, la spațiul dedicat animalelor de companie, au reclamat niște proprietari de 

animale că sunt niște probleme, au fost până acolo într-o seară, într-adevăr, acolo este un 

singur corp de iluminat, spațiul e destul de lung, cumva în planul doi, am discutat cu câțiva 

oameni care erau acolo cu cățeii, au zis că seara mai vin tineri, adolescenți, care consumă 

băuturi, mai fumează, tocmai pentru că nu este lumina foarte bună, corpul de iluminat este 

doar la intrare și în planul doi, în spate, nu se mai vede nimic. Am mai sugerat și amplasarea 

unei surse de apă, un fel de cișmea, ziceau ei că există speciale pentru căței , să se poată 

alimenta mai ales vara, când este foarte, foarte cald și ei ies cu patrupedele. 

 

Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – voi răspunde pe scurt interpelărilor 

dumneavoastră. Voi începe cu doamna Raluca Curelariu și aici a fost interpelarea cu avariile 

de la Nova Apa Serv, mai toate reclamațiile sau solicitările dumneavoastră de reparații se 

referă la intervenții în urma acestei societăți, care a avut avarii.  

Au mai reparat o parte din zonele unde au intervenit, sunt într-un dialog permanent și 

fac eforturi să ajungem la un numitor comun. Regulamentul nostru spune că putem interveni, 

și apoi să refacturăm, doar că trebuie să aplicăm sancțiuni, iar aceste sancțiuni nu ajută 

această societate nici să lucreze mai repede, nici să își revină din parcursul anevoios pe care îl 

are din punct de vedere financiar, în primul rând.  

Probabil voi veni cu o solicitare în fața dumneavoastră să modificăm regulamentul, ori 

să reducem sancțiunea, pentru că înțeleg că a fost o obligație, atunci când am discutat cu 

doamna Secretar general, nu puteam intervenit decât dacă aplicam aceste sancțiuni și dădeam 

termene, că așa funcționează legea și ori o micșorăm această sancțiune, din partea Primăriei, 

ori o eliminăm de tot, ca să putem interveni cu societatea cu care avem noi contract de 

reparații străzi, să suplinim acolo unde reușește Nova Apa Serv, dar, în ultimul timp, au mai 

reparat din avarii, dintre cele mai vechi, avem o situație pe care o urmărim, și, într-adevăr, pe 
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strada Armoniei, știu despre ce spuneți, una dintre avarii este nerezolvată, dar celelalte sunt 

rezolvate, au asfaltat, probabil ați văzut acolo, deci ceva mai mișcă.  

În ceea ce privește Spitalul de Boli Paliative, în ultima discuție pe care am avut-o cu 

CNI-ul mi-au transmis că au făcut un contract cu firma care trebuie să remedieze tot ceea ce 

s-a găsit acolo pentru recepția pe care dumnealor trebuie să o facă, doar că bugetul nu a fost 

acoperitor pentru toate intervențiile, s-au găsit mai multe lucruri care trebuie remediate și, în 

continuare, acest spital este în construcție la CNI.  

În momentul în care facem recepția clădirii, cu alte cuvinte, CNI, cu constructorul, cu 

dirigintele și cu invitatul din partea Primăriei, este drept, și primim în administrare spitalul, o 

să vă informez și o să începem să facem dotările și ce intervenții mai avem noi minore pe 

acolo, în acest moment, neputând bugeta, neputând cheltui nimic, pentru că nu avem 

obiectivul, nu este în patrimoniul Primăriei. 

Domnului Maxim îi spun că sensurile giratorii la care se intervine fac parte dintr-un 

proiect care a fost finanțat pe GAL, intervenția era strict pentru sensurile acestea giratorii, 

banii erau cu destinația aceasta, reabilitarea sensurilor giratorii. Le mulțumesc colegilor care 

s-au implicat, au făcut un concurs de soluții pentru ideile pe care să le folosim în amenajarea 

sensurilor giratorii, suntem în termen, banii sunt alocați pe aceste sensuri într-o zonă 

defavorizată, nu am putut ataca alte sensuri, să construim, să reabilităm altceva, fac parte 

dintr-un teritoriu de intervenție, și acesta este motivul din care lucrăm acolo. Până la sfârșitul 

anului este termenul, dar ați văzut că au realizat cablajele pentru energie electrică, au montat 

pavele, și urmeze să monteze și statuile în aceste trei sensuri giratorii. De altfel, pe acest 

teritoriu, mai avem un parc în imediata vecinătate a Liceului Pedagogic, care este gata, și alte 

intervenții la care lucrează colegii, vă pot da mai multe detalii, chiar doamna Lupașcu, care 

este aici, sunt convinsă că vă va răspunde, dacă veți avea întrebări. 

Domnului Țurcanu îi spun că intervențiile din zona Luceafărul, de pe Ion Pillat sunt în 

urma avariilor de la Nova Apa Serv, surpările de pe Prieteniei la fel, iar trecerile de pietoni de 

pe strada Sucevei vor fi vopsite săptămâna aceasta. Nu le-am făcut cu vopsea temporară, 

pentru că așteptăm livrarea unei vopsele speciale, care va rezista mai mult timp, și Conrec va 

face aceste marcaje săptămâna aceasta. mi-au transmis, comanda era, vopseaua era în vamă, 

trecuse, deci e vorba de o zi, două, până când rezolvăm și acest aspect. 

Pistele de biciclete, acolo unde am intervenit, nu au fost oportune pentru că nu aveau 

continuitate. Atunci când am avut posibilitatea finanțării, am făcut acest lucru și realizăm 

kilometri de pistă de bicicletă în Botoșani, cu continuitate de la Primăria Botoșani până la 

Cornișa, cu bretele adiacente, pe strada Marchian, pe bulevardul Mihai Eminescu. 

Fonduri europene, licitație în desfășurare, așteptăm ofertanții, dar proiectele trebuie 

integrate, nu puteam. Dacă făceam bucățele de piste de biciclete pe bulevardul Mihai 

Eminescu, la Sala Polivalentă, de exemplu, unde am reabilitat, ne-ați fi întrebat unde duce 

această pistă, că nu avea continuitate, și atunci, aceasta a fost abordarea noastră, și cred că a 

fost foarte bună, să le facem cu fonduri europene. 

Coșurile de gunoi, în cartiere, dacă le punem, tot cetățenii o să ne zică să venim să 

golim acele coșuri, pentru că o să fie depozita gunoi menajer acolo. Dimineața, cetățenii, când 

ies spre serviciu, de cele mai multe ori nu folosesc corespunzător acele coșuri, după ce le 

montăm, primim solicitări să le demontăm, pentru că nu sunt folosite corespunzător, și atunci 

am luat decizia să punem, așa cum cred că și dumneavoastră ați spus, cu alte ocazii, pe 

străzile principale, pentru deșeuri mici, chiar îmi aduc aminte de o intervenție a 
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dumneavoastră, în care spuneați că sunt pentru un ambalaj, pentru deșeuri mici, nu pentru 

gunoi menajer. 

Drepturile persoanelor persecutate pentru a primi locuri de veci trebuie, cred, 

introduse într-un regulament, dacă nu, le putem acorda chiar acum, pe lege, regulament cu 

care voi veni în fața dumneavoastră, pentru că intenționez să vă propun să acordăm locuri de 

veci pentru persoanele în vârstă, chiar dacă sunt în viață, discutăm pe criterii, cum veți 

considera dumneavoastră, 60 de ani, 70 de ani, pentru că sunt, într-adevăr, solicitări din partea 

oamenilor, să își amenajeze aceste locuri de veci, și acum avem posibilitatea, pentru că am 

extins foarte mult Cimitirul Eternitatea. 

Până acum, Cimitirul Pacea era închis, nu aveam locuri de veci și răspundeau 

solicitărilor colegii de la DSP, doar pentru persoanele decedate, dar acum cred că putem 

schimba regulamentul, pentru că avem posibilitatea să concesionăm, realizăm venituri pentru 

întreținerea cimitirelor și soluționăm astfel de cazuri, pe care le-ați primit și dumneavoastră, 

le-am primit și eu.  

Ghenele de gunoi au fost curățate, v-au spus colegii că au avut cinci campanii anul 

acesta, dacă sunt suficiente sau nu, putem să discutăm, dar vă spun că în acest moment 

îngropăm două ghene de gunoi cu bani de la bugetul local, pe strada Transilvaniei și pe strada 

Ion Pillat, iar pe PNRR avem fonduri europene să îngropăm toate ghenele de gunoi din 

municipiul Botoșani, deci vom avea platforme îngropate, atunci cred că nu mai este cazul să 

discutăm de rigole și curățarea acestor rigole, dacă vor fi folosite corespunzător aceste ghene.  

 

Domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu – și când se întâmplă asta, da-ți-mi un 

termen. 

 

Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – cele două platforme sunt gata, așteptăm să 

se întărească betonul, să punem autocolante, pe Transilvaniei și pe Ion Pillat le puteți vedea 

astăzi, pentru celelalte urmează licitații, da, domnule Buhăianu? 

 

Domnul consilier Bogdan Ciprian Buhăianu – licitație este la nivel central, 

guvernamental, a avut loc la 24 septembrie a.c., ca termen de execuție, pentru cele de tip I, II, 

care sunt de suprafață, tip căsuță, și cele de 3-5 m.c., închise, anul 2024, iar pentru cele 

îngropate, anul 2025, nu este o chestiune să țină numaidecât – aceste termene – direct de noi, 

pentru că există o situație centralizată și, în funcție de rezultatele acestei licitații, vor fi aduse 

și puse în practică. 

 

Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – mulțumesc. Dacă îmi permiteți să continui, 

îi voi răspunde domnului Amos că la Botoșani nu avem autorizat un târg de animale, am 

primit și eu solicitări, știam că voi primi, după ce am transmis Poliției Locale, l-am rugat pe 

domnul viceprimar să ne ajute și s-a implicat pe această direcție. Domnul Toma, cel care 

coordonează Poliția Locală, a avut dialog, și duminica trecută cred că au fost acolo în zonă și 

au încercat să facă ordine. 

Au venit cei care ne ajută cu îngrijirea animalelor de la padoc, ONG-urile, și ne-au 

spus că nu este în regulă ce se întâmplă în Centrul Istoric. După ce vin cei care vând câini, 

pisici, și nu reușesc să vândă aceste animale, le abandonează acolo, și sunt mereu solicitați să 

vină la ghena de gunoi pentru că au rămas câini, pisic, în fiecare dimineață de duminică. Și 
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atunci, cred că aceste verificări sunt normale și nu este corect ca în centrul orașului să avem 

un comerț din acesta care nu mai este civilizat și de actualitate. 

Avem magazine specializate în municipiul Botoșani, unde se comercializează, sunt 

carnete de pedigree, sunt verificați cei care vând, pentru că știți că s-a modificat legislația, nu 

oricine poate să vândă animale, sunt anumite condiții, restul trebuie sterilizate, în ceea ce 

privește câinii, doar cei cu pedigree, care au dreptul să se înmulțească. 

Și atunci, erau două aspecte: o dată, animalele abandonate pe domeniul public și eram 

solicitați, nu avem program duminica de capturări, era o întreagă poveste, și, în al doilea rând, 

mizeria care rămâne în urmă. Cei care vând acolo găini legate de picior, eu nu cred că trebuie 

să o facă în Centrul Istoric, în anul 2023, adică trebuie să avem un comerț civilizat. 

La Botoșani nu mai avem târg de animale, pentru că e municipiu reședință de județ, 

poate în alte comune se mai pretează, este normal să se întâmple acest lucru, dar eu nu văd că 

în Centrul Istoric ar trebui să mai vindem iepuri, câini, și așa mai departe, chiar dacă sunt 

frumoase, vine părintele cu copilul, poate merge la magazin, civilizat. 

La Obor, am desființat oborul, vrem să facem locuințe pentru tineri și creșă, nu cred că 

mai era potrivit nici la obor, nu știu cine venea să își cumpere vacă de la obor. 

Domnului Gheorghiță îi transmit că e foarte bună solicitarea cu suplimentarea 

iluminatului, o vom rezolva, chiar dacă trebuie să tragem aerian un cablu acolo, sunt convins 

că vor găsi colegii o soluție. De asemenea, propunerea cu sursa de apă e foarte bună, mai ales 

acolo, cred că este potrivit să fie o sursă de apă pentru animale. în alte orașe am văzut că sunt 

dispensere pentru saci, pentru a strânge după aceste animale, este apă, poți să pui mâncare. La 

noi vom începe măcar cu condiții decente de iluminat și sursă de apă. 

Stimați colegi, vă mulțumesc, dacă vor mai fi întrebări, sunt aici. 

 

Procesul verbal de la punctul 2 de pe ordinea de zi a fost aprobat cu unanimitate de 

voturi a consilierilor prezenți (21), precum și pe bază de semnături. 

 

Punctul 3 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 

Consiliului Local al municipiului Botoșani nr. 316 din 06 noiembrie 2020 privind organizarea 

comisiilor de specialitate în principalele domenii de activitate a consiliului Local, precum și 

stabilirea componenței comisiilor de specialitate – este avizat favorabil de comisia de 

specialitate nr. 5. 

 

Domnul consilier Andrei Amos – deoarece doamna Monica Adăscăliței a făcut parte 

din comisia nr. 3, Servicii publice, comerț și turism, propun pe nou-venitul coleg al nostru, 

domnul consilier Paul Octav să facă parte din comisia nr. 3 și să preia funcția pe care doamna 

consilier a avut-o, cea de secretar al comisiei.  

 

Fiind supusă la vot  propunerea de discutare a punctului nr. 3 la finalul ședinței, 

aceasta a fost aprobată cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (23). 

 

Punctul 4 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind stabilirea programului  de 

audiențe pentru consilieri locali ai Municipiului Botoșani – este avizat favorabil de comisia 

de specialitate nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 

unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (23). 
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Punctul 5 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind modificarea anexei la 

HCL nr. 321/2020, cu modificările ulterioare, privind desemnarea reprezentanţilor 

Consiliului Local în Consiliile de administraţie ale unităţilor de învăţământ preuniversitar din 

municipiul Botoșani – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 4 și nr. 5,  

 

Doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu – la Școala Nr. 7 renunț eu, ca să 

rămână colegii, că am înțeles că suntem 3 și trebuie să rămână 2, dacă am văzut bine 

amendamentul. Rămân la Şcoala Nr. 11 și renunț la Școala Nr. 7. 

 

Domnul consilier Bogdan Ciprian Buhăianu – la Școala Nr. 11 avem acum pe 

domnului Timofti, doamna Curelariu și doamna Lupașcu. Doamna Lupașcu, renunțați la Șc. 

Nr. 11, ați spus? 

 

Doamna consilier Cătălina Camelia Lupașcu – da, mai ales dacă ajută... 

 

Domnul consilier Bogdan Ciprian Buhăianu – Școala Nr. 10, domnul Rogojinschi, 

și în locul doamnei Adăscăliței, domnul Octav?  

 

Domnul consilier Maricel Corneliu Maxim – domnul Octav are oarecare 

incompatibilitate, fiind director, propunere doamna Lupașcu.     

 

Domnul consilier Bogdan Ciprian Buhăianu – la Grădinița Nr. 22? 

 

Domnul președinte de ședință Miluță Timofti – îl avem pe domnul Buliga, mai 

faceți o propunere.  

 

Domnul consilier Bogdan Ciprian Buhăianu – îl propun pe domnul Maxim. La 

Liceul de Artă rămân domnul Flutur și cu doamna Lăzăruc? Și la Petru Rareș? 

 

Domnul consilier Andrei Amos – merg eu la Petru Rareș. 

 

Domnul consilier Bogdan Ciprian Buhăianu – domnul Amos. 

 

Domnul consilier Andrei Amos – la Seminarul Teologic, Daniel Botezatu. 

 

Doamna Secretar general Oana Gina Chițanu – vom avea vot secret pentru Școala 

Nr. 10, Grădinița Nr. 22, Liceul Petru Rareș și Seminarul Teologic, la sfârșitul ședinței, dacă 

sunteți de acord. 

 

Fiind supusă la vot propunerea de discutarea a punctului nr. 5 la finalul ședinței, 

aceasta a fost aprobată cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (23). 
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  Punctul 6 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea procedurii și a 

criteriilor în vederea organizării concursului pentru ocuparea funcției de Director, în cadrul  

Direcției Servicii Publice Botoşani – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 

4 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 21 de voturi pentru 

și 2 abțineri (domnii consilieri Marcel Gheorghiță și Eugen Cristian Țurcanu). 

 

 Punctul 7 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind modificarea anexei nr. 2 

la HCL nr. 376 din 23 august 2023 privind aprobarea statului de funcții al Direcției Sport și 

Agrement  – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 4 și nr. 5, nu prezintă discuții, 

și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (23). 

 

Punctul 8 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea organigramei, 

statului de funcții și Regulamentului de Organizare și funcționare ale Teatrului pentru Copii 

și Tineret „Vasilache” Botoșani – retras. 

 

Punctul 9 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea execuției 

bugetului local al Municipiului Botoșani la data de 30 septembrie 2023 – este avizat favorabil 

de comisiile de specialitate nr. 1 și nr. 5. 

 

Doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu – nu știu dacă e doamna Gheorghiță în 

sală, iar dacă nu, am să vă rog frumos să primesc un răspuns în scris. 

Votăm astăzi execuția bugetară, în condițiile în care a intrat în vigoare Ordonanța nr. 

90 dată de fabulosul nostru Guvern, și aș vrea să înțeleg următoarele lucruri: impactul pe care 

această ordonanță îl are asupra Primăriei Botoșani, procentul de plăți întârziate pe care îl 

așteptăm pentru lunile noiembrie și decembrie, având în vedere limitările la plată, expunerea 

pe penalități de întârziere, criteriile care vor fi folosite pentru alegerea plăților care vor fi 

făcute, având în vedere că nu vom avea posibilitatea să le facem pe toate, în ce condiții vor fi 

făcute negocierile cu executanții, astfel încât aceștia să accepte întârzierea plăților fără să 

plătim penalități, și aș vrea să înțeleg dacă vor fi proiecte care vor fi blocate din cauza acestei 

ordonanțe de urgență. Am rugămintea ca toate aceste informații să le primesc în scris. 

 

Fiind supus la vot proiectul de hotărâre, acesta este aprobat acesta este aprobat cu 21 

de voturi pentru și 1 vot împotrivă (domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu) – lipsește din 

sală la momentul votării domnul consilier Cătălin Mugurel Flutur. 

 

Punctul 10 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului 

local și a bugetului instituțiilor publice și activităților finanțate integral sau parțial din 

venituri proprii pe anul 2023 și pentru aprobarea bugetului creditelor interne pe anul 2023 – 

este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, 

fiind supus la vot împreună cu amendamentul inițiatorului, acesta este aprobat cu 21 de voturi 

pentru și 1 vot împotrivă (domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu) – lipsește din sală la 

momentul votării domnul consilier Cătălin Mugurel Flutur. 
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 Punctul 11 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea asocierii şi a 

Statutului Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară ,,Transport Metropolitan Botoşani” – 

retras. 

 

Punctul 12 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind concesionarea prin 

licitație publică a unui teren în suprafață de 39 m.p. situat în str. Gării, nr. 4 – este avizat 

favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la 

vot, acesta este aprobat cu 22 de voturi pentru și 1 abținere (doamna consilier Raluca Ștefania 

Curelariu). 

 

 Punctul 13 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind concesionarea prin 

licitație publică a unui teren în suprafață de 183 m.p. situat în Calea Națională, nr. 31 – este 

avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind 

supus la vot, acesta este aprobat cu 22 de voturi pentru și 1 abținere (doamna consilier Raluca 

Ștefania Curelariu). 

 

Punctul 14 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind concesionarea prin 

licitație publică a unui teren în suprafață de 102 m.p. situat în str. Împărat Traian, nr. 94-96 

– este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, 

fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 22 de voturi pentru și 1 abținere (doamna consilier 

Raluca Ștefania Curelariu). 

 

Punctul 15 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind prelungirea duratei 

contractului de  închiriere nr. 1896/19.04.2022 încheiat între Liceul „Alexandru cel Bun” 

Botoşani și Universitatea Danubius Galați – este avizat favorabil de comisiile de specialitate 

nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 

unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (23). 

 

Punctul 16 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea unui schimb 

de terenuri situate în zona ANL Cișmea – str. Ludovic Daus, procedură demarată prin H.C.L. 

nr. 78 din 23.02.2023 – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu 

prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 22 de voturi pentru și 1 abținere 

(domnul consilier Marcel Gheorghiță). 

 

Punctul 17 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind modificarea anexei 

conținând bunurile concesionate către S.C. „Modern Calor” S.A. Botoșani – este avizat 

favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la 

vot, acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (23). 

 

Punctul 18 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind casarea unor bunuri 

concesionate către S.C. „Modern Calor” S.A. Botoșani – este avizat favorabil de comisiile de 

specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 

21 de voturi pentru și 2 abțineri (doamna consilier Ada Alexandrina Macovei și domnul 

consilier Eugen Cristian Țurcanu). 
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Punctul 19 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii 

unor contracte de închiriere pentru spaţii administrate de către S.C. Locativa S.A. – este 

avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5. 

 

Doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu – m-am uitat și eu pe cereri, cu toată 

rușinea vă zic, eu nu am auzit în viața mea de asociațiile care au aceste spații închiriate, adică 

nu știu cer activitate au, știu însă că avem foarte multe asociații în Botoșani și de vizibile și 

care chiar prestează un serviciu pentru această comunitate, și nu primesc sediu de la Primărie 

în condiții foarte bune. Cu toate astea, prelungim niște contracte ale unor asociații, de care eu 

nu am auzit în viața mea să facă ceva pentru comunitatea botoșăneană. Mai mult decât atât, 

una dintre ele are sediul pe undeva prin alt UAT, cu toate astea, noi dăm sediu din Botoșani, și 

aș vrea să înțeleg care este logica. 

 

Domnul consilier Marius Petru Rogojinschi – dacă îmi permiteți, pot să vă spun că 

unul dintre aceste spații a fost concesionat pentru o perioadă determinată Teatrului „Mihai 

Eminescu”, pentru că, de când s-a mutat la Casa Tineretului, nu a mai avut spații de ateliere și 

un atelier de felul acesta, de mecanică, este în spațiul unei foste centrale termice. 

 

Doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu – atunci să dăm, poate fi mult mai util 

comunității decât niște asociații de care nu a auzit nimeni niciodată. 

 

Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – am fost la clădirea de sticlă, cum o știm cu 

toții, și una din asociații, cred că aceasta, Asociația Județeană a Organizatorilor de 

Evenimente, chiar avea copii, și făcea chiar repetiții acolo, l-am cunoscut pe domnul 

respectiv, i-am întrebat dacă s-au pregătit, deși eu nu i-am anunțat că voi merge acolo, și au 

spus că au activitate frecventă. I-am întrebat de ce nu vin la zilele orașului, pentru că nici eu 

nu știam de activitatea dumnealor, cum nu știți nici dumneavoastră, și au zis că nu au fost 

invitați.  

Și atunci, le-am sugerat să fie mai proactivi, să fie mai vizibili, pentru că, uite, 

ajungem la discuţii de genul acesta în Consiliul Local, în care întreabă oamenii care este 

activitatea. Dar ei, totuși, aveau, copilași acolo, care cântau, învățau să interpreteze la 

instrumente, și am considerat că merită să îi sprijinim pe mai departe. Aveau un portofoliu, 

mi-au spus că au și concursuri la care au participat, mi-au arătat diplome, deci am fost la fața 

locului și vă pot spune că cred că merită această asociație, pentru altele, mai discutăm, dar asta 

chiar am verificat-o personal.  

 

Fiind supus la vot proiectul de hotărâre, acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a 

consilierilor prezenți (23). 

 

Punctul 20 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea preluării în 

administrarea directă a Unităţii Administrativ Teritoriale Municipiul Botoṣani a spațiilor și 

garajelor situate sub tribunele Stadionului Municipal Botoșani – este avizat favorabil de 

comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5. 
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Domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu – mi se pare inutil acest proiect de 

hotărâre, și nu își are scopul, e doar de a masca o incompetență și o prostie crasă a unor 

funcționari din aparatul de specialitate al primarului, dar alta e altă discuție. Noi nu avem 

niciun proiect predat până la această oră, doar niște studii, cu valoare de ..., nu de 

fundamentare, SF-uri, DALI, nu avem niciun contract de finanțare semnat, după proiect, nu 

avem nicio licitație în acest sens, ba, mai mult, câteva din spațiile care sunt acolo le folosim ca 

și spații de depozitare ale numeroaselor echipamente de întreținere a stadioanelor, mă refer la 

celelalte două, și ale municipalului, și a zonei de agrement din parc, toate obiectele alea din 

parc, iarna intră într-o conservare și etapă de reparații și se făceau până astăzi la stadion, 

acolo, în două spații pe care nu le închiria nimeni, care le tot le-am scos la închiriat și nu se 

închiriau.  

De asemenea, în garajele dinspre bulevardul Mihai Eminescu, sunt vreo 7 la număr, 

dacă nu mă înșel, am încercat să mai organizăm licitații, dar ni s-a blocat, de vreun an, de 

aceeași funcționari din primăria Botoșani, pentru că nu știu ce stadion construiește peste 

noapte. Oricum, în contractele actuale, erau prevăzute clauze să se elibereze spațiile în 60 de 

zi, dacă nu mă înșel. Am inserat de la licitație, și de la bun început știau toți că acolo, dacă 

construim ceva, trebuie să plece, deci nu este onoutate  pentru ei.  

Acum, noi dorim să îi fugărim pe toți, același funcționar incompetent și rău 

intenționat, care este un  munte de prostie profesională, după părerea mea, nu am dat niciun 

nume, dar sunt decent, îmi permit să fiu foarte decent. Au fost notificați chiriașii, fără să fim 

notificați, noi, administratorii, că trebuie să plece de acolo, oamenii deja și-au strâns bagajele 

și au plecat. 

În concluzie, faceți ce vreți, e proprietatea dumneavoastră, sunteți stăpânii oraşului 

deocamdată, dar eu spun că ar fi b ine să lăsați, în ideea că tot mai intră cineva și verifică 

spațiile alea și le mai aerisește și le mai ține sub control. Acum, că îi fugărim pe toți din iulie 

la anul sau nu, nu înțeleg ce vreți să faceți acolo, e problema dumneavoastră. Dar noi mai 

avem câteva spații pe care le foloseam ca anexe pentru lucrurile de acolo. De acum o să 

trebuiască să vă plătim chirie pe ele, bănuiesc, sau să le ținem în aer liber, sau nu știu ce o să 

facem cu ele, că nu înțeleg. 

Mai aveți o sală de lupte care stă în spate în paragină și nu îi dați nicio utilitate, fie 

măcar de depozitare a unor bunuri acolo, dar asta e o discuţie mai amplă pe care o aveți vis-a-

vis de persoana mea, se pare. 

 

Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – nu are nimeni nimic cu dumneavoastră, 

doar că această direcție pe care dumneavoastră o conduceți nu cred că trebuie să se ocupe și 

de administrarea spațiilor, avem o dată, Patrimoniul, ca să nu mai spun de Locativa, adică 

avem spații în municipiul Botoșani pe care le gestionează fiecare cum au fost împărțite, ca să 

mai obțină o chirie. 

Luăm aceste spații în idee de a preda amplasamentul către CNI. Astăzi aștept devizul 

general modificat, au cerut cei de la CNI pentru unele aspecte care țin de alimentare cu apă și 

branșamente din devizul general, erau valori foarte mari pe care ar fi trebuit să le facă 

municipiului Botoșani, atunci am modificat devizul general pentru lucrări de incintă, ca să le 

preia CNI-ul, să avem în sarcina noastră cât mai puțin de plătit pentru stadionul municipal, 

cum, de altfel, am tratat și garajele de pe partea cealaltă, adiacent accesului de la tribuna 
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oficială, care sunt tot fără autorizații, fără contracte, și fac parte din amplasamentul pe care l-

am gândit pentru reabilitarea stadionului municipal. 

Dacă veți avea nevoie de spații, și solicitați și spuneți că le folosiți așa cum afirmați 

pentru buna desfășurare, nu avem nicio problemă să vă dăm, cum nu avem nicio problemă să 

îi ținem pe chiriași până la momentul predării amplasamentului, dar, fiind în administrarea 

dumneavoastră, era normal să îl luăm în administrarea noastră, să le gestionăm mai bine. 

Spuneam de DSA, că administra mai mult, acum e un pic mai puțin, mai în acord cu ce scrie 

titulatura, Direcția de Sport și Agrement, dar poate fi avută o discuție și pe gestiunea separată 

de la Cornișa și stadioanele separate, și locul de joacă din parc separat, că să ne vedem fiecare 

de treaba lui, să nu avem o struțo-cămilă, pentru că vă ocupați mai înainte și de semafoare, și 

am reglat acest lucru, și de fântâni arteziene, nu mai zic de câte aspecte. Deci corectăm un 

lucru corect, am Serviciul Patrimoniu la Primărie, trebuie să se ocupe de patrimoniu. 

Aceasta este intenția noastră, să putem face predare de amplasament la stadionul 

municipal atunci când va fi momentul, și v-am spus stadiul în care suntem. Urmează CTI la 

Compania Națională de Investiții, cu stadionul, CTI interministerial, și sperăm ca anul viitor 

să facem licitație pentru proiectare și execuție stadion, dar pentru acest lucru pregătim predare 

de amplasament. 

 

Domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu – domnule primar, administrăm 

Stadionul Municipal cu toate spațiile, nu poți să administrezi doar iarba, ele se leagă toate 

între ele acolo, toate instalațiile, sunteți într-o fractură logică gravă dacă dumneavoastră 

disociați acum, smulgeți obiective dintr-un obiectiv ca să le administreze alții, dubla 

administrare nu duce decât la păcate acolo, veți vedea dubla administrare unde va duce.  

Și dacă tot suntem la stadionul municipal și îl construiți grandios, ceea ce vă doresc 

succes deplin, vă informez pe această cale că instalația de nocturnă necesită proces de 

modernizare a corpului de iluminat, sumă care ajunge la câteva sute de mii de euro, eu nu 

cunosc suma, trebuie făcut un studiu, dacă tot suntem la studii, pentru că corpurile de 

iluminat, lămpile de acolo nu se mai fabrică și nu se mai găsesc. Am găsit pe E-bay și pe 

Alibaba și cumpărăm ultimele exemplare pe care le-am găsit în Europa, vreo două am găsit, 

atât, niște ignitere se numesc. Ar trebui schimbate toate lămpile și pusă tehnologie led. 

Pe de altă parte, terenul de joc este reabilitat în 2017-2018, necesită toată suprafața de 

joc reabilitare. La fel, nu comunicați, nu ați luat-o în calcul. Dacă refuzați dialogul 

instituțional cu mine, ca doi oameni care conduc niște instituții, îmi pare rău, vă spun acum 

public, și terenul de joc, și nocturna  necesită ample lucrări de modernizare suprafață de joc, 

pentru că de ani te zile tot vă spun despre suprafața de joc, că trebuie înlocuită și nu o 

înlocuim. 

 

Domnul consilier Marius Petru Rogojinschi – da-ți-mi voie să cer scuze în numele 

marii majorității dumneavoastră pentru apelativele și calificativele care au fost adresate unui 

funcționar din această primărie, nu știu, dar, oricum, mi se pare o escaladare exagerată, 

ipotetică, și vreau să îl rog pe domnul pseudo-președinte de ședință, colegul Eugen Țurcanu, 

ca înainte de a face anumite remarci să își aducă aminte de pilda biblică spună de Iisus, să 

ridice piatra doar cel care este nevinovat. 
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Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – dacă îmi permiteți, o scurtă completare, 

atunci când am făcut documentația pentru stadionul municipal, am luat în calcul păstrarea 

suprafeței de joc și nocturnei, pentru că s-au făcut investiții recente și vrem să le păstrăm așa 

cum sunt, chiar dacă necesită schimbarea igniterelor cu achiziție de pe Alibaba, înțeleg lucrul 

acesta, sau a lămpilor, sunt convins că veți găsi o soluție, știu că ați schimbat sau ați întreținut 

gazonul anul acesta de două ori, ați făcut operațiuni care nu știu dacă erau neapărat necesare. 

Bine, vă cred pe cuvânt, sunteți specialist mai priceput ca mine, dar vă mai spun o dată de ce 

am luat spațiile respective: aveați restaurant acolo și garaje, nu vrem să vă luăm magaziile în 

care vă țineați dumneavoastră uneltele pentru întreținere.  

Dacă e cazul, o să vi le dăm gratuit, să le folosiți în continuare, până când predăm 

amplasamentul, până când întrăm în șantier acolo, nu vrea nimeni să vă afecteze activitatea. 

Dar fiți mai atent cu ceea ce faceți acolo, nu știu dacă faceți bine, vă cred că sunteți specialist, 

dar cred că s-au cheltuit bani de două ori pe întreținerea gazonului anul acesta, inutil. 

  

Fiind supus la vot proiectul de hotărâre, acesta este aprobat cu 13 voturi pentru, 1 vot 

împotrivă (domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu) și 9 abțineri (doamnele consilier Raluca 

Ștefania Curelariu, Cătălina Camelia Lupașcu și Ada Alexandrina Macovei și domnii 

consilieri Andrei Amos, Cătălin Boboc, Daniel Botezatu, Cătălin Mugurel Flutur, Marcel 

Gheorghiță și Maricel Corneliu Maxim). 

 

Punctul 21 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea exercitării 

dreptului de a dispune asupra cotei indivize de ½ dintr-un imobil reprezentat de apartament 

nr. 3 situat în municipiul Botoșani, Aleea Pinului, nr. 7, sc. E, parter – este avizat favorabil de 

comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5. 

 

Doamna Secretar general Oana Gina Chițanu – la acest proiect trebuie să alegeți 

una dintre cele trei variante de la art. 1, este vorba că Municipiul Botoșani are o cotă din 

proprietatea unui apartament și dumneavoastră trebuie să alegeți dacă Municipiul Botoșani 

preia întreg apartamentul și plătește o diferență celuilalt moștenitor, dacă dacă preia celălalt 

moștenitor și noi primim o sultă la bugetul local, sau dacă vindem, împreună cu celălalt 

moștenitor, și împărțim banii, să faceți o propunere, să o putem vota concret. 

 

Domnul consilier Cătălin Mugurel Flutur – dar ceilalți ce vor? 

 

Domnul Iulius Gherase – ceilalți moștenitori au scris că, în principal, vor să ne dea 

nouă cota lor și să plătim.  

 

Domnul consilier Cătălin Mugurel Flutur – dacă asta este și dorința celeilalte părți, 

ar fi bine să luăm această locuință, pentru că sunt foarte multe cereri de locuințe. Primăria, 

ulterior, va repartiza apartamentul unei familii în nevoie, aici e simplu, doar e o oportunitate. 

 

Fiind supus la vot proiectul de hotărâre cu varianta a), acesta este aprobat cu 

unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (23). 
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Punctul 22 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea inițierii 

procedurilor în vederea cumpărării prin negociere directă a unui teren situat în Botoșani, 

Aleea  Zorilor, nr. 21 – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5. 

 

Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – stimați colegi, vă rog frumos să susțineți 

acest proiect, pentru că vrem să cumpărăm un teren, să facem un loc de joacă; în spatele 

Poliției Locale este un proprietar care intenționează să ne vândă acest teren. În urma vizitelor 

pe care le-am avut în cartier, vă spun că sunt solicitări pentru acest loc de joacă în zona 

respectivă, și nu avem teren, nu avem loc de joacă, asta mi-au cerut oamenii.  

Vă reamintesc că am pierdut grădinița de pe Kogălniceanu, a luat-o un privat și a 

trebuit să ne relocăm, am venit cu proiecte de hotărâre în Consiliul Local, cu relocare 

Grădiniței „Voinicelul”, m-am plictisit eu de câte ori am venit, am mai completat cu câte o 

sumă ca să ne relocăm, a fost foarte greu, și , în urma întâlnirilor, am fost chiar pe teren cu 

cetățenii, își doresc foarte mult acest loc de joacă. Este o oportunitate, vă rog să veniți, să 

participați la negocieri, să facem foarte, foarte transparent acest lucru, nu avem nimic de 

ascuns, dar cred că rezolvăm o problemă a comunității de acolo.  

 

Fiind supus la vot proiectul de hotărâre, acesta este aprobat cu 22 de voturi pentru și 1 

abținere (domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu). 

 

Punctul 23 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind iniţierea demersurilor în 

vederea preluării Cinematografului ,,Luceafărul” în domeniul public al Municipiului 

Botoşani – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5. 

 

Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – stimați colegi, vă rog să votați și acest 

proiect de hotărâre de consiliu local, pentru a reabilita Centrul Istoric, și de a reintegra această 

clădire în toate activitățile care vor fi desfășurate acolo.  

Am avut o discuție cu doamna care stă în chirie și este foarte supărată că va fi dată 

afară, și i-am zis că putem veni în fața consilierilor, să-i propunem să mai stea o perioadă de 

cel puțin 5 ani, dar noi să fim proprietari pe acea clădire, să o reabilităm, sunt nenumărate 

proiecte și oportunități de reabilitare a clădirilor, chiar în acest moment: eficiență energetică, 

chiar și consolidarea celor afectate de risc seismic, le-am abordat pe foarte multe dintre ele, 

instituții de învățământ, cu bani din PNRR, și vor mai fi, și consider că este un atu pentru noi, 

de care să dispunem așa cum considerăm, chiar peste 5 ani, peste 10 ani, cum vor considera 

cei din Consiliul Local, să o integrăm în activitățile culturale, sociale, din zona respectivă.  

Vă reamintesc că, tot cu ajutorul dumneavoastră, am achiziționat Cinema Unirea, am 

dotat acest cinema cu o instalație modernă de proiecție, am avut evenimente frumoase acolo, 

acum suntem în derulare cu lucrări de refacere a hidroizolației, a acoperișului, a treptelor și a 

fațadei. 

Pentru anul viitor, îmi doresc să vin în fața dumneavoastră cu propunere de achiziții 

scaune, pentru Cinema Unirea, și este un activ de care ne folosim foarte frecvent, și avem 

activități frumoase, pentru comunitatea noastră, pentru botoșăneni, indiferent că discutăm de 

școli, instituții care au mai făcut evenimente pe acolo, sau proiecții de film, așa cum ne-am 

asumat să avem la Cinema Unirea pentru 15 ani.  
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Același lucru îmi doresc și pentru generațiile viitoare, pentru Cinematograful 

Luceafărul, să putem dispune de clădirea aceasta, să o închiriem cum dorim noi, reprezentanții 

comunității, să o putem reabilita și să nu vină un agent economic care la un moment dat să 

poată dărâme acea clădire, să facă un bloc, și așa mai departe, lucru care se întâmplă astăzi în 

municipiul Botoșani, în diverse cartiere, pentru că noi, în general, suntem ultimii care 

achiziționăm terenuri pentru parcări, locuri de joacă sau proiecte ale Primăriei. 

Lupta aceasta este inegală cu privații, și o știți foarte bine, suntem constrânși de prețul 

de achiziție al terenului, de proceduri, de drepturi de preempțiune, și așa mai departe, și vă rog 

să suțineți acest proiect, este pentru generațiile viitoare.  

 

Domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu – eu voiam să vă întreb, Casa Ankele 

este gata? Am cumpărat-o, este a noastră? 

 

Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – cred că mai avem o rată, ultima rată, anul 

viitor, domnule Gherase, așa este? Ultima rată, da. Am negociat, procentele le știți, cred că 

este o rată mai mică decât celelalte, pentru că am dat o sumă mai mare la început, nu? 

Casa Ankele va fi propusă pe următorul exercițiu financiar, și lucrăm acu, este 

introdusă în strategie, pentru a face la subsol un muzeu, cu punerea în valoare a tunelurilor 

care au fost descoperite în Centrul Istoric, să facem legătura între Casa Ankele și imobilul de 

vis-a-vis, care este tot al Primăriei, poate să mutăm acolo Centrul de informare turistică, 

pentru a aduce vizitatori și în acest tunel dintre Casa Ankele și clădirea respectivă, să o 

reabilităm cu fonduri europene, pentru că este o clădire cu o suprafață foarte mare, greu de 

reabilitat cu bani de la bugetul local, și aceasta este propunerea noastră. Destinația o vom 

decide împreună, în Consiliul Local. 

 

Domnul consilier Eugen Cristian Țurcanu – sediul PDL, care l-ați luat, ați spus 

odată, de la Direcția de Sănătate Publică, aveați o clădire pe c are nu mai știu dacă am luat-o 

sau nu, de pe bulevard, pe Marchian, lângă Casa Sindicatelor, deci sunt o pleiadă întreagă. 

 

Domnul consilier Daniel Botezatu – vreau să spun că voi vota acest proiect în 

momentul în care doamna respectivă va veni și ne va spune că s-a găsit o soluție astfel încât 

afacerea dumneaei să continue mai departe, în urma negocierilor cu domnul Primar. Adică eu, 

ca liberal, nu pot să opresc deocamdată pentru a opri o afacere privată, așa cum și 

dumneavoastră, ca și social-democrați, nu puteți vota pentru a trimite niște oameni în, știu eu, 

șomaj. Dacă se va găsi o altă alternativă doamnei respective pentru a-și continua afacerea într-

o altă locație, și va fi mulțumită, și ne va confirma acest lucru, eu voi vota pentru acest 

proiect.  

 

Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – soluția o putem găsi împreună, v-am spus 

că nu este intenția să o dăm afară, dar dacă nu preluăm această clădire, RADEF este în 

faliment, s-ar putea să ajungă la o licitație pe mâinile altui privat, care să îi ceară doamnei o 

chirie de 10 ori și să plece de acolo. Cu Primăria Botoșani cred că se poate înțelege mai bine. 

Pentru că licitația, dacă o face RADEF pe la București, pierdem și banii pe care îi avem de 

încasat la Direcția pentru Impozite și Taxe Locale, pentru că acum discutăm de o compensare, 
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și putem cumpăra un imobil cu o diferență foarte mică, iar doamnei respective ce să-i 

promitem? Dacă este posibil, vin în fața dumneavoastră, intenția nu este să o dăm afară, cel 

puțin 5 ani, dar acea clădire să fie a noastră. 

 

Domnul consilier Daniel Botezatu – dar să fie contactată din partea Primăriei, adică 

să i se spună. 

 

Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – dar nu putem să facem nici discriminare 

pentru doamna respectivă, să-i dăm noi un alt spațiu alternativ, există la Incubatorul de 

Asfaceri, dacă doriți neapărat o astfel de discuție, dar eu vă spun că aceasta a fost intenția, am 

fost foarte sinceri cu dumneaei, dacă reușim să luăm acest imobil, o putem ține în chirie mai 

departe acolo, până reabilităm noi clădirea, cel puțin 5 ani, poate își găsește și dumneaei un alt 

spațiu, dar, până la urmă, destinația este de cinematograf acolo, nu este nici hală de producție, 

nici depozit, dar, o perioadă, până când să nu afectăm foarte tare, putem să o ținem acolo, cu 

acordul dumneavoastră, bineînțeles. 

Vă răspund pe scurt și cu celelalte clădiri: sediul DDL a fost scos la licitație, au fost 

contestații pe licitație și m anulat-o; lucrăm la o documentație foarte riguroasă, va fi o licitație, 

probabil anul viitor, în acest moment lucrăm la proiectarea pentru sediul DDL, așa cum am 

zis, vreau să mut Direcția de Dezvoltare pentru a extinde spațiul pentru Serviciul Patrimoniu, 

sau poate direcție, cine știe, și Serviciul de Achiziții Publice, pentru că stau foarte înghesuiți, 

aceasta este destinația.  

Sediul DSP l-am cerut de la Ministerul Sănătății, nu am primit un răspuns favorabil, 

iar fostul sediu al Casei de Asigurări de Sănătate l-am cerut, sunt în dialog cu doamna 

președinte, un dialog anevoios, cu colegii de la tehnic, cu domnul Iulius Gherase, care discută 

pe cărțile funciare, și aici avem șanse mai mari să primim acest sediu. De la Ministerul 

Sănătății, cu sediul DSP, nu am primit niciun răspuns, voi mai insista, nu sunt foarte optimist 

cu această clădire, care, din păcate, se degradează, botoșănenii trec pe acolo, scrie „atenție, 

cad cărămizi”, nu are burlane, știți realitățile, de asta am vrut să o salvăm. 

 

Domnul consilier Marius Petru Rogojinschi – dragi colegi, susțin, cu tot interesul și 

bunele intenții preluarea clădirii, de ce? Unu, pentru că face parte din ansamblul Centrului 

Vechi, și ar fi o onoare pentru noi și un interes pentru vizitatori să avem ce arăta, ce a mai 

rămas din istoricul Botoșani. În al doilea rând, destinația acestei clădiri, atunci când a fost ea 

construită, nu a fost construită într-o judecată imbecilă, ca ea să poată fi și grajd, și fabrică de 

bătut șuruburi, și cinematograf, ori brutărie, ori cofetărie, ea a avut o destinație clară, de sediu 

pentru activitate culturală. Imaginați-vă că peste 5 ani, acest sediu ar putea fi reabilitat, și 

oferit tuturor școlilor și gimnaziilor din oraș pentru a-și desfășura programe de repetiții și de 

activități artistice, să nu mai fie nevoite să închirieze spații, săli, de la casele de cultură ale 

tineretulu’și ale sindicatulu’.  

A, și să nu uităm un lucru, un post scriptum, în 1989, cu fondurile locale, s-a mai 

realizat un cinematograf, dacă vă aduceți aminte, vis-a-vis de Biblioteca Județeană, 

Cinematograful Pitic, el trebuia să fie destinat filmelor pentru copii ce urmau să fie rulate 

duminică dimineață. Clădirea, fiind proprietate privată, a fost revendicată și Cinematograful 

Pitic nu a mai crescut, a rămas nimic din pitic. 
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 Fiind supus la vot proiectul de hotărâre, acesta este aprobat cu 16 voturi pentru, 3 

voturi împotrivă (doamna consilier Ada Alexandrina Macovei și domnii consilieri Daniel 

Botezatu și Eugen Cristian Țurcanu) și 4 abțineri (doamna consilier Cătălina Camelia Lupașcu 

și domnii consilieri Andrei Amos, Cătălin Boboc și Cătălin Mugurel Flutur). 

 

Punctul 24 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea prețurilor de 

vânzare pentru locuinṭe ANL – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și 

nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a 

consilierilor prezenți (23). 

 

Punctul 25 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind împuternicirea 

reprezentanților Municipiului Botoșani în Adunarea Generală a Acționarilor la S.C. Urban 

Serv S.A. în vederea numirii unui administrator provizoriu și declanșarea procedurii de 

selecție a noului administrator – este avizat favorabil de comisia de specialitate și nr. 5 

 

Domnul consilier Bogdan Ciprian Buhăianu – doamna avocat Ema Olaru. 

 

Domnul președinte de ședință Miluță Timofti – mai avem și alte propuneri? Dacă 

nu, supun la vot dezbaterea proiectul la finalul ședinței. 

 

Fiind supusă la vot propunere, acesta este aprobată cu 20 de voturi pentru – lipsește 

din sală la momentul votării doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu și nu participă la vot 

domnii consilier Mihail Gabriel Tanasă și Eugen Cristian Țurcanu. 

 

Domnul președinte de ședință Miluță Timofti – supunem la vot învoirea domnului 

consilier Eugen Cristian Țurcanu. 

 

Fiind supusă la vot solicitarea de învoire, aceasta a fost aprobată cu 14 voturi pentru, 3 

voturi împotrivă (domnii consilieri Marcel Gheorghiță, Marius Petru Rogojinschi și Petru 

Taielup) și 6 abțineri (doamna consilier Daniela Vicol și domnii consilieri Bogdan Ciprian 

Buhăianu, Marius Buliga, Marian Murariu, Mihail Gabriel Tanasă și Miluță Timofti). 

 

Punctul 26 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind declararea unor imobile 

ca bunuri aparținând domeniului privat de interes local al Municipiului Botoșani – este avizat 

favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la 

vot, acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (22). 

 

Punctul 27 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei 

„Plan Urbanistic de Detaliu – Drumul Tătarilor, nr. 45, CF/NC 69812” în vederea realizării 

obiectivului „construire locuință tip duplex P+M, împrejmuire teren și racord utilități” – este 

avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 2 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la 

vot, acesta este aprobat cu 21 de voturi pentru și 1 abținere (doamna consilier Raluca Ștefania 

Curelariu). 

 

Punctul 28 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei 

„Plan Urbanistic de Detaliu – Str. Petru Rareș, nr. 1C, CF/NC 55278” în vederea realizării 

obiectivului „construire locuință P+1E și împrejmuire teren” – este avizat favorabil de 
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comisiile de specialitate nr. 2 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este 

aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (22). 

 

Punctul 29 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei 

„Plan Urbanistic de Detaliu – Str. Petru Maior, nr. 24, CF/NC 66832” în vederea realizării 

obiectivului „Construire locuință Stehnic+P+1E, foișor și împrejmuire teren” – este avizat 

favorabil de comisiile de specialitate nr. 2 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, 

acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (22). 

 

Punctul 30 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 

Hotărârii Consiliului Local nr. 349/28.07.2023 privind documentaţia „Plan Urbanistic Zonal 

şi Regulament local de urbanism aferent – Aleea Nicolae Pisoski, nr. 10, CF/CAD 58473“ în 

vederea realizării obiectivului „Întocmire P.U.Z. în vederea divizării imobilului CF 58473 și 

realizării de construcții” – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 2 și nr. 5, nu 

prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 20 de voturi pentru și 2 abțineri 

(doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu și domnul consilier Cătălin Mugurel Flutur). 

 

Punctul 31 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de 

şedinţă al Consiliului Local al municipiului Botoșani pentru lunile noiembrie – decembrie 

2023 – este avizat favorabil de comisia de specialitate nr. 5. 

 

Domnul consilier Cătălin Mugurel Flutur – îl propun pe domnul Octav Paul. 

 

 Fiind supus la vot proiectul de hotărâre împreună cu propunerea formulată, acesta este 

aprobat cu 21 de voturi pentru – lipsește din sală la momentul votării doamna consilier 

Daniela Vicol. 

 

Punctul 32 de pe ordinea de zi – Raportul Administratorului special al S.C. 

„Termica” S.A. pentru perioada 1 iulie – 30 septembrie 2023 – a fost adus în atenția 

consilierilor locali. 

 

Punctul 1 de pe completarea ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea 

alocării sumei de 8.000 lei pentru achiziționarea unui număr de 400 exemplare din cartea 

Poetului Laureat al Premiul Naţional de Poezie „Mihai Eminescu” ediţia a – XXXII-a, Ion 

Pop  – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 4 și nr. 5. 

 

Domnul consilier Daniel Botezatu – am și eu o curiozitate, ce se întâmplă cu aceste 

400 de volume pe care le achiziționăm, an de an. 

 

Domnul Primar Cosmin Ionuț Andrei – se dau autorului, școlilor, rămân la 

Primărie, Fundației Hyperion, o parte din ele. 

 

Fiind supus la vot proiectul de hotărâre, acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a 

consilierilor prezenți (22). 
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Punctul 2 de pe completarea ordinii de zi – Proiect de hotărâre pentru acordarea 

mandatului special privind modul de exprimare a votului în şedinţa Adunării Generale a 

Acţionarilor de la S.C. Eltrans S.A. Botoşani privind prelungirea liniei de credit a societății 

cu menținerea acelorași garanții prevăzute în contractul de credit nr. 188/6037 din 

17.11.2010 – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1 și nr. 5, nu prezintă 

discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 20 de voturi pentru și 2 abțineri 

(doamnele consilier Cătălina Camelia Lupașcu și Ada Alexandrina Macovei). 

 

Punctul 3 de pe completarea ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea 

rectificării bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2023, al S.C. Eltrans S.A. Botoșani – este 

avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la 

vot, acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (22). 

 

Punctul 4 de pe completarea ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea 

rectificării bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2023, al S.C. Urban Serv S.A. Botoșani – 

este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind 

supus la vot, acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (21) – nu 

participă la vot domnul consilier Mihail Gabriel Tanasă. 

 

Punctul 5 de pe completarea ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea 

listei cu firmele ce vor fi admise în Incubatorul de Afaceri Botoşani – este avizat favorabil de 

comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta 

este aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (22). 

 

Punctul 6 de pe completarea ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea 

participării Municipiului Botoșani la Program Termoficare și a graficului de eșalonare 

anuală a plăților pentru obiectivul de investiţie: „Extindere capacitate de producție a 

energiei electrice și termice în cogenerare de înaltă eficiență la SC Modern Calor SA 

Botoșani” – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă 

discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor 

prezenți (22). 

 

Punctul 7 de pe completarea ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea 

Studiului de fezabilitate actualizat și a indicatorilor tehnico – economici actualizați ai 

obiectivului de investiţii: „Extindere capacitate de producție a energiei electrice și termice în 

cogenerare de înaltă eficiență la S.C. Modern Calor S.A. Botoșani” – este avizat favorabil de 

comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă discuții, și, fiind supus la vot, acesta 

este aprobat cu unanimitate de voturi a consilierilor prezenți (22). 

 

Punctul 8 de pe completarea ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea 

rectificării bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2023, al S.C. Modern Calor S.A. 

Botoșani – este avizat favorabil de comisiile de specialitate nr. 1, nr. 3 și nr. 5, nu prezintă 

discuții, și, fiind supus la vot, acesta este aprobat cu 21 de voturi pentru – lipsește din sală la 

momentul votării domnul consilier Călin George Bosovici. 
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Punctul 9 de pe completarea ordinii de zi – Prezentarea indicatorilor financiari 

stabiliți prin contractul de mandat al directorilor și a indicatorilor aprobați prin BVC aferent 

anului 2023 (anexa 1, 2) realizați de către S.C. Modern Calor S.A. Botoșani la data de 

31.09.2023 – au fost aduși în atenția consilierilor locali. 

 

Notă: S-a retras de la lucrările ședinței domnul consilier Cătălin Mugurel Flutur. 
 

Se revine la discuția de la punctul 3 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului Local al municipiului Botoșani nr. 316 din 06 noiembrie 

2020 privind organizarea comisiilor de specialitate în principalele domenii de activitate a 

consiliului Local, precum și stabilirea componenței comisiilor de specialitate. 

 

Se începe procedura de vot, comisia de validare preia lucrările. După încheierea 

votului, se anunță rezultatul. 

 

Domnul președinte de ședință Miluță Timofti – în urma votului, domnul Paul 

Octav, 21 de voturi pentru. 

 

Fiind supus la vot proiectul de hotărâre per ansamblu, acesta este aprobat cu 20 de 

voturi pentru – lipsește din sală la momentul votării doamna consilier Raluca Ștefania 

Curelariu. 

 

Se revine la discuția de la punctul 5 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului Local al municipiului Botoșani nr. 316 din 06 noiembrie 

2020 privind organizarea comisiilor de specialitate în principalele domenii de activitate a 

consiliului Local, precum și stabilirea componenței comisiilor de specialitate – este avizat 

favorabil de comisiile de nr. 4 și nr. 5. 

 

Se începe procedura de vot, comisia de validare preia lucrările. După încheierea 

votului, se anunță rezultatul. 

 

Domnul președinte de ședință Miluță Timofti – doamna Lupașcu Cătălina, 20 de 

voturi, domnul Maxim Maricel, 21 de voturi, domnul Amos Andrei, 21 de voturi, domnul 

Botezatu Daniel, 21 de voturi. 

 

Fiind supus la vot proiectul de hotărâre per ansamblu, acesta este aprobat cu 20 de 

voturi pentru – lipsește din sală la momentul votării doamna consilier Raluca Ștefania 

Curelariu. 

 

Se revine la discuția de la punctul 25 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind 

împuternicirea reprezentanților Municipiului Botoșani în Adunarea Generală a Acționarilor 

la S.C. Urban Serv S.A. în vederea numirii unui administrator provizoriu și declanșarea 
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procedurii de selecție a noului administrator – este avizat favorabil de comisia de specialitate 

și nr. 5 

 

Se începe procedura de vot, comisia de validare preia lucrările. După încheierea 

votului, se anunță rezultatul. 

 

Domnul președinte de ședință Miluță Timofti – doamna Olaru Emanuela Daniela, 

petru, 16 voturi, împotrivă, 3.  

 

Fiind supus la vot proiectul de hotărâre per ansamblu, acesta este aprobat cu 19 voturi 

pentru – lipsește din sală la momentul votării doamna consilier Raluca Ștefania Curelariu și 

nu participă la vot domnul consilier Mihail Gabriel Tanasă. 

 

Epuizându-se materialele din ordinea de zi şi timpul alocat şedinţei de astăzi, domnul 

preşedinte de şedinţă – consilier Miluță Timofti  – declară lucrările şedinţei închise.  

 

PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ,            SECRETAR GENERAL, 

Consilier,                                   Oana Gina Chițanu              

       Miluță Timofti  

       

 

 

 

 

Redactat și dactilografiat,  

Alina Ecaterina Manolache 

 

 


